

PRAYERS

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. Fretz, seconded by Mr. Froese, it was resolved,—That the government express its concern that the S.C.A. Company of the United States has been dumping thousands of gallons of P.C.B.'s and other harmful chemicals into the Niagara River on a daily basis, and urge the Government of the United States to look directly into this matter and take what action is necessary so as to alleviate the potential danger of such a continued disposal method of harmful chemicals.

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Third Report of the Clerk of Petitions, which reads as follows:

The Clerk of Petitions has the honour to report that he has examined the petition signed by residents of the Municipality of "Rivière-Verte" in the Province of New Brunswick concerning unemployment, unemployment insurance and the classification of the economic region in which they live, presented by the honourable Member for Madawaska—Victoria (Mr. Corbin) on Thursday, December 6, 1979, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Whereupon the honourable Member for Madawaska—Victoria (Mr. Corbin), requested that the petition be read in accordance with Standing Order 67(8).

Accordingly, by leave of the House, the said petition was read, received, and is as follows:

"To the Honourable the House of Commons in Parliament Assembled:

"The petition of the undersigned residents of the municipality of Rivière-Verte in the Province of New Brunswick who now avail themselves of their ancient and undoubted right thus to present a grievance common to your petitioners in the certain assurance that your honourable House will therefor provide a remedy,

HUMBLY SHEWETH:

"That the revisions to the Unemployment Insurance Act and regulations make distinctions among the citizens of the Province of New Brunswick according to the economic area where they reside;

"That these arbitrarily set distinctions do not grant the same rights and privileges to all Canadian workers;

"That this practice can only lead to an erosion of the equal entitlement of workers to unemployment insurance benefits without distinction of economic areas;

"That the erosion of rights on a discriminatory regional basis does not promote public good and social peace;

WHEREFORE YOUR PETITIONERS HUMBLY PRAY

"That the Government of Canada take the necessary action to find them work;

PRIÈRE

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. Fretz, appuyé par M. Froese, il est résolu,— Que le gouvernement exprime son inquiétude à la nouvelle que la compagnie S.C.A. des États-Unis a journellement déversé des milliers de gallons de B.P.C. et autres produits chimiques nocifs dans la rivière Niagara et qu'il demande instamment au gouvernement des États-Unis de s'occuper directement de cette question et de faire le nécessaire pour atténuer le danger éventuel que représente l'utilisation prolongée d'une telle méthode d'élimination des produits chimiques nocifs.

M. l'Orateur fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le troisième rapport du greffier des pétitions, ainsi qu'il suit:

Le greffier des pétitions a l'honneur de faire connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la municipalité de Rivière-Verte dans la province du Nouveau-Brunswick, concernant le chômage, l'assurance-chômage et la classification de la région économique dont ils sont résidents, présentée par l'honorable député de Madawaska-Victoria (M. Corbin) le jeudi 6 décembre 1979 et il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Sur quoi, l'honorable député de Madawaska—Victoria (M. Corbin) demande que la pétition soit lue, suivant les dispositions de l'article 67 (8) du Règlement.

En conséquence, avec la permission de la Chambre, ladite pétition est lue et reçue, et en voici le texte:

A l'honorable Chambre des communes assemblée en Parlement:

«La pétition des soussignées, résidant dans la municipalité de Rivière-Verte dans la province du Nouveau-Brunswick qui se prévalent maintenant de leur droit ancien et incontesté de présenter un grief commun dans l'assurance certaine que votre honorable Chambre y portera remède,

DÉCLARENT HUMBLEMENT:

«Que les revisions à la loi et aux règlements de l'assurance-chômage font des distinctions entre les citoyens de la province du Nouveau-Brunswick selon la région économique où ils résident;

«Que ces distinctions arbitrairement fixées n'accordent pas les mêmes droits et privilèges à tous les travailleurs canadiens;

«Que cette pratique ne peut que conduire à effriter les droits égaux des travailleurs aux prestations d'assurance-chômage, sans distinction de la région économique;

«Que l'effritement des droits sur une base régionale discriminatoire ne favorise pas le bien public et la paix sociale;

A CES CAUSES DEMANDENT HUMBLEMENT:

«Que le gouvernement du Canada prenne les dispositions nécessaires afin de leur trouver du travail;